

# LE CLUB DE CURLING

## THE CURLING CLUB



Club de curling / Curling Club  
Source : Centre d'histoire Sir William Price (Gil Photo), CCHSWP C19//16b

Sport d'origine écossaise, le curling a été introduit en 1920 à Kénogami. Au début, on jouait sur deux glaces naturelles aménagées dans un simple hangar. Un premier agrandissement sera réalisé en 1936 pour mieux accommoder les membres. En 1953, on y introduit la glace artificielle et, à la fin des années 1960, on aménage deux glaces supplémentaires. Tout comme le Centre Price, l'édifice a été rénové, au début des années 2000. On a intégré des éléments qui caractérisent l'architecture des résidences du quartier des Anglais (utilisation du stuc et décoration de planches de bois apparentes).



The original Scottish sport was introduced to Kénogami in 1920. At the beginning, it was played on two natural ice sheets housed in a hangar. A first extension was built in 1936 to better accommodate the members. In 1953, artificial ice was introduced and, at the end of the 1960s, two more ice sheets were added. Much like the Centre Price, the building was renovated at the beginning of the 2000s. Elements characterizing the architecture of English quarter residences were integrate into the building (the use of stucco and wood board decorations).

Text Source: "Jonquière and Kénogami, from Pulp to Paper" Brochure

Source des textes : Brochure « Jonquière et Kénogami, de la pulpe au papier »